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Geachte heer, m e v r o u w , 

Vr i jdag 7 ju l i behande l t Provincia le Staten o n d e r pun t 8 .31 he t S ta tenvoors te l 3 9 / 1 7 Wi jz ig ing 

Ve ro rden ing r u i m t e 2014 , actual isat ie 2017 , inclusief begro t ingswi jz ig ingen en he t S ta tenvoors te l 

4 1 / 1 7 Tweede w i j z ig ingsverorden ing Ve ro rden ing n a t u u r b e s c h e r m i n g Noord -B raban t - Versnel l ing 
t rans i t ie veehoude r i j . 

A fge lopen d insdag, 4 j u l i , o n t v i n g ik een a fvaard ig ing van de ZLTO - a fde l ing Baar le-Nassau. Zij 

hebben hun zorg en angst kenbaar gemaak t ove r de gevo lgen van deze voorges te lde w i jz ig ingen. Zij 

hebben m i j ve rzoch t deze zorgen aan u over t e b rengen . Dat doe ik bi j deze. 

In de b i j lagen de inspreekvers lagen w a a r i n de ZLTO-afdel ing Baar le-Nassau hun zorgen nader 

t o e l i c h t e n . Graag verzoek ik u h iervan kennis te n e m e n . 

M e t v r iende l i j ke g roe t , 

W e t h o u d e r Ruimte l i j ke Orden ing van de g e m e e n t e Baarle-Nassau 

J.G 

Postbus 105 

5110 AC Baarle-Nassau 30 enclaves, 

2 gemeenten, 

2 landen 

Telefoon 14 013 

E-mail: gemeente@baarle-nassau.nl 



Hallo, ik ben Luc Geerts, 22 jaa r oud , werkzaam binnen ons e igen melkveebedr i j f en daarnaast 
werkzaam bij Van Dun advies in Ul icoten. Ons melkveebedr i j f is opger icht door mi jn overgrootvader 
en door de generat ies heen ui tgegroeid t o t een bedr i j f me t ru im 200 melkkoeien en als neventak 550 
vleesvarkens. 

Sinds 1 januar i van di t j aa r zit ik samen me t mi jn ouders in de V.O.F. waarna ik de ambi t ie heb het 
fami l iebedr i j f over een aanta l j aa r van m i jn ouders over te nemen. I k ben hier naar toe gekomen o m 
kenbaar te maken w a t de gevolgen zijn van de voorstel len van de Provinciale staten van Brabant. W a t 
de gevolgen zijn voor ons als j o n g e ondernemende boeren, die in de toekomst het fami l iebedr i j f over 
wi l len nemen en voor t wi l len zet ten. 

Door de provinciale s ta ten zi jn regels opgeste ld waardoor boeren w o r d e n gedwongen minder 
ammon iak uit te s to ten. O m de ammon iaku i t s too t te ver lagen waren al regels vastgeste ld en bekend 
was da t in 2028 alle veehouder i jbedr i jven zouden moeten vo ldoen aan de gestelde normen van de 
Verordening Stikstof. De hierin opgenomen normen waren haalbaar en real ist isch. Daarnaast bestaat 
de t i jd om na te denken over hoe o m te gaan met deze regelgeving en in welke systemen 
geïnvesteerd zal w o r d e n . Misschien nog we l belangr i jker , de t i jd bestaat o m geld vr i j t e maken , o m zo 
deze ontwikke l ingen te kunnen realiseren en het bedr i j f f inancieel gezond te houden. 
Met de n ieuwe regelgeving d ienen w i j als veehouders de reduct ie van de ammoniakemiss ie niet in 
2028 te real iseren, maar in 2022. Daar komt dan ook nog eens bovenop da t intern salderen niet meer 
mogel i jk is, waardoor niet ons bedr i j f gemidde ld , maar alle stal len afzonder l i jk aan de maximale 
emissie-eisen moeten vo ldoen. Bovendien zijn st rengere ammoniakemiss ie-e isen opgenomen , 
waarvan zelfs een aantal eisen zover gaan , da t daaraan nog niet eens aan kán worden vo ldaan, 
omda t technieken en erkenningen daarvan niet eens bestaan. 

Ter verduidel i jk ing zal ik ju l l ie een voorbeeld geven : 
Stel er zi jn door de overhe id regels opgeste ld waar in is opgenomen d a t u uw won ing over 10 jaa r van 
energielabel C naar energielabel A moe t hebben gebracht . Vor ig j aa r heef t u de best beschikbare 
techniek toegepast , w a n t u heef t zonnepanelen op uw dak laten leggen, waardoor de won ing in 
energielabel B terecht is gekomen , een hele invester ing. Nu ineens komt de overheid me t nieuwe 
regels waar in is opgenomen dat u niet b innen 10 jaa r uw won ing naar energielabel A moe t brengen, 
maar b innen 3 jaar , waarb i j tevens is opgenomen da t ook nog de regels voor het vo ldoen aan 
energielabel A verder zi jn aangescherpt . U moe t aan deze regels vo ldoen o m het recht te hebben om 
in deze won ing te mogen bl i jven w o n e n . Stel da t u deze ontwikke l ing niet real iseert is uw won ing zelfs 
onverkoopbaar , omda t niet in het huis mag worden gewoond . Hierbi j w o r d t niet aan u gevraagd o f u 
deze invester ing wel kunt real iseren, of een zwaardere f inancier ing kunt d ragen. Sterker nog is da t er 
n iet eens technieken bestaan, waaraan m o e t worden voldaan o m u w won ing in energielabel A te 
kr i jgen.. . 

Verder wi jz ig t de provincie de voorwaarden in de BZV (Brabantse Zorgvuld igheidsscore Veehouder i j ) . 
Dit is het systeem waa rmee Brabant inzet op de verduurzaming van de veehouder i j . Deze eisen 
wo rden ook aanzienl i jk aangescherpt . Daarmee moeten ook h iervoor extra invester ingen gedaan 
worden om überhaupt nog te kunnen u i tbre iden, ook voor d ieren welz i jn o f b i jvoorbeeld de plaatsing 
van een luchtwasser. Daarbi j ziet het er naar uit dat invester ingen in ammoniak- reduc t ie daar in niet 
eens meer meegete ld zul len gaan w o r d e n . Dit zet alles op slot, dus ook de verduurzaming van de 
veehouder i j . 

De geste lde eisen zoals de provincie deze aan de veehouders op legt zi jn dus momentee l onhaalbaar 
en het s t rookt niet me t de Nederlandse we tgev ing . 

Uit onderzoek is gebleken da t door de reeds ge t ro f fen maat rege len vanwege de huidige Verordening 
samen me t de over ige regels van het r i jk en de Provincie de st ikstofbelast ing op de Natura 2000 
gebieden daal t . De voo rgenomen aanscherping van de reduct iepercentages en het naar voren halen 
van de da tum wanneer bedr i jven moe ten vo ldoen aan de Verorden ing , is derhalve onnod ig . 



Maar wa t betekenen deze maatregelen voor ons als j onge ondernemende veehouders . Wi j wi l len door 
m e t het ontwikkelen van ons bedr i j f en natuur l i jk wi l len w e d i t doen op een ve ran twoorde manier. 
Maar wanneer di t soor t regels worden opgesteld is d i t niet mogel i jk . 
Het verg t ineens op korte te rmi jn o m dermate gro te invester ingen dat de on tw ikke l ing van het bedr i j f 
sti l wo rd t gelegd en de overname moe t worden ui tgesteld of zelfs afgesteld. Het is nog de vraag of 
bedr i jven dit überhaupt kunnen dragen o f ander misschien noodgedwongen moe ten s toppen. Velen 
zul len fail l iet gaan o f onder de a rmoede grens komen. 

Naar mi jn mening gaan de plannen van Brabant welke w i j momentee l op ons bord kr i jgen veel te ver. 
W e mogen d i t als ondernemende veehouder i jsector niet accepteren. Dat beleid w o r d t gemaak t o m op 
een verantwoorde manier melk, vlees o f eieren te produceren is logisch en vooru i ts t revend. Dit 
kenmerk t de Nederlandse veehouder i jsector ook, maar dat het op zo'n ondoordach te en onreal ist ische 
manier moet waarvan de u i twerk ing ju i s t averechts zal we rken , da t bezwaar t m i j . 

Luc Geerts 



BOEREN HOREN BIJ BRABANT! 4 ju l i 2017 

M i j n naam is V ic to r Theeuwes , ik ben 32 jaar o u d , 4 jaar g e t r o u w d m e t Jud i th en sinds een jaar t ro t se 
vader van Inez. 

Ik r icht me hier t o t de w e t h o u d e r van g e m e e n t e Baarle-Nassau, m e t de v e r w a c h t i n g da t deze 

boodschap bi j de Provincie t e rech t k o m t en me t de h o o p dat w e m e t name de VVD kunnen bewegen 

o m een vers tand ig beslu i t t e n e m e n . 

Samen m e t m i j n vader , o o m en broers zi jn w i j e igenaar van ons fami l ie bedr i j f waa rb i j w e kwa l i t a t i e f 

hoogwaard ige veevoeders p roduce ren v o o r onze k lan ten . M e t m i jn b roers staan w i j aan de 5 d e 

genera t ie en kent ons bedr i j f een geschiedenis van m e e r dan 100 jaar . Dit is verge l i j kbaar m e t het 

bestaan van de vele veehouder i j en in Brabant . Deze gez insbedr i jven maken veel besl issingen v o o r op 

de lange t e r m i j n . Zo hebben veel mensen voo rgeso r tee rd me t inves ter ingen op de t e r m i j n van 2028 

zoals die nu in de w e t staat da t sta l len aangepast m o e t e n zi jn. Zij hebben d i t w e l o v e r w o g e n gedaan, 

o m d a t zij zelf ook de gevolgen m o e t e n dragen van die besl issingen. Dat is vaak anders dan da t er in 

de po l i t iek gehande ld w o r d t , o m d a t het daar een k o m e n en gaan van mensen is, die noo i t 

persoonl i jk de gevo lgen hoeven te dragen van f o u t e n die zij maken . Denk h ierb i j aan he t mis lukken 

van de depos i t i ebank v o o r a m m o n i a k . Nu ineens w o r d e n t i jdens de weds t r i j d de spelregels 

aangepast , zodat vee l bedr i j ven h ie rmee f inanc iee l in de knel k o m e n en da t mag n iet g e b e u r e n ! 

Ik w i l du ide l i j k maken dat ik n ie t van boeren a fkoms t ben . Toch sta ik h ier nu o m een be toog te 

houden tegen de p lannen van de Provincie Noord -Braban t die e rvoo r gaan zorgen da t de veehoude r i j 

de nek omged raa id w o r d t . W a n n e e r er veel boeren m o e t e n s toppen , dan is er ge lukk ig de SP die m e t 

de u i t ke r ingen kan s t roo ien , maar da t is iets w a t de VVD toch niet m o e t w i l l en l i jkt m e . 

De reden w a a r o m ik hier sta zal ik p robe ren t o e te l ichten aan de hand van t w e e inz ich ten. 

Het eerste w a t ik kw i j t w i l hee f t be t rekk ing op de i n f o rma t i e en de r appo r t en w a t de ach te rg rond 

zou m o e t e n zi jn van he t bele id zoals dat voorges te ld w o r d t . 

1) Er is b innen de be le idsmakers discussie over de u i tgangssi tuat ie d ie versch i l lend b l i jk t op 

basis van versch i l lende onde rzoeken . Dat op zich is al v r e e m d . Er is dus b l i jkbaar geen 

eendu id ig beeld te schetsen van de u i tgangss i tuat ie . Dus m e n w e e t n ie t waa r w e het precies 

over hebben . Dit l i jkt helaas ech te r een gepasseerd s ta t ion . 

2) Nergens in de we re ld zijn veehouders zo e f f i c iën t als in Neder land . Voe r is een g ro te 

kos tenpos t v o o r de bedr i j f svoer ing van onze k lan ten (veehouders) . M idde ls he t voer w o r d e n 

fos faa t en s t iks to f aangevoerd . De mes twe tgev ing maak t da t veehoude rs he t aangevoerde 

fos faa t en s t iks to f m o e t e n v e r a n t w o o r d e n midde ls de afzet van hun p r o d u c t e n (bi jv. vlees) 

en m idde ls de afzet van mest . Dit samen zorgt e r voo r da t er v o o r hen een noodzaak is o m zo 

e f f i c iën t moge l i j k m e t het voe r ( lees: m inera len) o m te gaan. Vanu i t heel de w e r e l d k o m e n 

agrar ische o n d e r n e m e r s k i jken naar de e f f i c iën te wi jze w a a r o p onze Neder landse 

veehoude rs p res te ren . Nergens in de w e r e l d w o r d t er m e t zo 'n e f f i c iën te inzet van m ine ra len 

(in de b o d e m en in het voer ) v lees, me lk en e ie ren gep roducee rd . In de p lannen zoals die nu 

voorges te ld w o r d e n , w o r d t de ge reduceerde s t i ks to f d o o r de veehoude r i j t o e b e d e e l d aan 

andere indus t r ie . Er is dus geen enkele mi l ieu w i n s t ! 



W a t me verder nog bezwaar t is da t er geen oog is v o o r de e f f ic iën t ie w a a r m e e Neder landse boe ren 

presteren t en opz ichte van col lega's ui t het bu i ten land . Het gaat s teeds over de u i t s too t per d ier en 

n iet per 100 kg vlees I me lk o f e ieren gesproken w o r d t . Bij de 'zuinige au to ' s ' w o r d t t och o o k n iet 

gekeken naar de u i t s too t per au to maar naar de u i t s too t per gereden k m . En in vee kan geen 

s joeme l -so f tware ges top t w o r d e n , dus die ci j fers m o e t e n k l oppen ! 

Het t w e e d e waarvan ik belangr i jk v ind da t het n iet onde rbe l i ch t mag b l i j ven , is het fe i t da t d i t verhaal 

n iet a l leen de boeren raakt, maar ook de aanve rwan te indust r ie , de eers te , t w e e d e , de rde l i jns 

aanve rwan te indust r ie , enzovoor ts . 

Voo rbee lden zi jn; Voer leveranc iers , d ie renar tsen , a m b t e n a r e n , con t ro leu rs , be le idsmakers , 

e lekt r ic iens, s ta l - inr ichters , loodg ie ters , s ta lbouwers , adv iesbureaus, banken , t r anspo r teu rs , 

veehande la ren , l oonwerkers , v lees- e ie ren en me l kve rwe rkende indus t r ie , p roducen ten van 

vakb laden, mach inebouwers etc. etc. die op hun beur t ook a l lemaal w e e r toe leveranc ie rs hebben die 

dus ind i rec t a fhankel i jk zi jn van de boe ren . W e hebben a l lemaal de kost o m d a t zij er z i jn. Dat m o e t 

du idel i jk z i jn. Boeren horen bij Brabant is de gebru ik te kreet , ik zou w i l l en zeggen, Brabant kan niet 

zonder de b o e r e n ! 

Door mi jn w e r k sta ik le t ter l i j k tussen de boeren en ben ik veel m e t ze in gesprek. Ze zijn heel 

real ist isch over w a t er we l en n iet kan. Dat er b i j voorbee ld oude stal len die het bu i tengeb ied 

ve r loederen a fgebroken m o e t e n w o r d e n v o o r d a t er n i e u w b o u w kan k o m e n , daar kunnen zich veel 

onde rnemers in v i nden . En w a n n e e r er een verp l i ch t m a x i m u m k o m t aan r u w e iw i t in he t voe r o m op 

die wi jze s t i ks to f - reduc t ie te bewerks te l l i gen , va l t daar we l l i ch t ook nog over te p ra ten . Het is denk ik 

een e f fec t ieve en eenvoud ige man ie r die goed te t oe tsen is, da t b l i j k t ook ui t he t fe i t da t he t een van 

de goedgekeurde maat rege len is voo r boeren in de s toppersrege l ing . 

Veel zaken u i t de p lannen zoals d ie er nu l iggen gaan s impe lweg écht te ve r ! W a n n e e r er nu eens 

echt MET in plaats van OVER de boeren gepraa t w o r d t , zou da t een vee l real ist ischer be le id t o t 

gevolg h e b b e n , w a t ook gedragen kan w o r d e n doo r de u i t voerders e rvan , d o o r de boeren dus. 

W a n n e e r het de ove rhe id werke l i j k o m het mi l ieu te d o e n is, m o e t zij d i t voors te l van r u w e iw i t 

reduct ie aanpakken o m er op d ie man ie r me t een c o m p r o m i s ui t t e k o m e n . W a n n e e r ze da t n ie t 

doe t , dan is er in m i j n be lev ing du ide l i j k sprake van een dubbe le agenda waa rb i j m e n e r o p ui t is o m 

de veehoude r i j u i t te roe ien . Agrar ische ac t i v i te i ten zul len zich dan verp laa tsen naar landen waa r in 

veel m inde re ma te con t ro le is op het mi l ieu als zeker ook d ie renwe lz i j n en an t ib io t i ca gebru ik . Dat 

m o e t e n w e m e t z'n al len toch n ie t w i l l en , w a n t Boeren ho ren nu eenmaa l bi j Brabant . 

Namens de aanve rwan te indust r ie en v o o r de boe ren , 

V ic to r Theeuwes 



Sinds 1985 hebben wij een varkensbedrijf, In 30 jaren uitgebouwd tot wat het 
nu is. Een gesloten bedrijf met 170 zeugen en 1500 vleesvarkens. Een 
gezinsbedrijf, dat Ad en ik samen runnen. 

In 2012 stonden wij voor een keuze; ZLTO, provincie Noord-Brabant en de 
Nederlandse milieu federatie sloten een convenant, varkensbedrijven moesten 
op bedrijfsniveau ammoniak reduceren. Doelen waar boer en burger achter 
konden staan. Voor ons een Dilemma! Stoppen of doorgaan. Gezien onze 
leeftijd, op dat moment waren wij 50 jaar, hebben wij er voor gekozen om de 
investering te doen, we mochten gezien de afspraak immers door tot 2028. Een 
fikse lening werd aangegaan bij de bank. Wij hebben de reductie bereikt 
doormiddel van in-salderen; dit wil zeggen, op de vleesvarkens stal werd een 
biologische-luchtwasser geplaatst die 8596ammoniak reduceert zodat dat de 
oude stallen traditioneel konden blijven tot 2028. 

Nu is de provincie van plan de deadline van 2028 met 6 jaar naar voren te 
halen, dan klopt er van ons investeringsplan niks meer. Kan het zomaar zijn dat 
spelregels tijdens de wedstrijd aangepast worden? 

Dit is oņş persoonlijke verhaal, zo zijn er honderden brabantse boeren in alle 
sectoren met ieder hun eigen ondernemers plan waarbij nu een stok in het wiel 
gestoken word. 

Beste college, Provinciale staten zegt dat ze niet minder dieren willen maar 
minder bedrijven die overlast veroorzaken, nu hebben wij al 30 jaar een 
varkensbedrijf en heb nog nooit een opmerking gehad dat ons bedrijf overlast 
heeft veroorzaakt. Wij zijn geen megabedrijf, maar een gewoon gezinsbedrijf 
geaccepteerd in de omgeving. PS gaan met hun plannen alleen maar 
megabedrijven creëren anders zijn de kosten niet op te brengen. PS zegt dat ze 
dit doen voor het milieu maar heeft door laten schemeren dat de ammoniak 
uit de landbouw in de industrie word herverdeeld om die te ontwikkelen. Dus 
het milieu is samen met de landbouw de grote verliezer.. 

hondier d e n 
Ftcrirri 300 bedrijven zullen moeten stoppen omdat ze de investeringen op deze 
korte termijn niet rond krijgen. Bedrijven, die op de goede weg zijn richting een 
duurzame veehouderij ! Provinciale staten ga in gesprek met de sector en kom 
samen tot een haalbaar plan voor boer, burger en buitenlui. 

Provinciale staten samen aan de slag voor een gezonder buitengebied! 



Goedemiddag allemaal, 

In veel dingen in het leven draait het om 

vertouwen en respect 

Vertouwen in familie, vrienden,buren,collega s 

en politici. 

Laten we net nu het vertrouwen aan het 

verliezen zijn in de politiek in Noord-Brabant 

Provinciale staten heeft een debat gevoerd 

over het terug dringen van emissies in de 

provincie. 

Er is veel onderzoek geweest en de uitslag is 

voor niemand echt duidelijk. 

Sterker nog verschillende onderzoekers 

spreken elkaar tegen. 

Feit is wel dat de provinciale staten er zich 

weinig van aantrekt. 



Er moet minder vee komen en daarom gaat 

men te keer als een vos in een kippenhok. 

De^gene die iets van vossen en kippen kennen 

weten dat dit geen goede combinatie is. 

Het wordt een bloedbad. 

Er zal geen kip overschieten. 

Dat kan toch niet de bedoeling zijn? 

Zover men terug kan gaan in de tijd hebben 

boeren en tuinders voor voedsel gezorgd. 

En ik weet zeker dat nergens ter wereld 

moderne,efficiënter,milieuvriendelijker en 

veiliger voedsel wordt geproduceerd dan in 

Nederland. 

De agrarische sector houd veel mensen aan 

het werk, moeten we dit allemaal op het spel 

zetten ? 



Een eenvoudige berekening leert mij dat 

alleen al in de gemeente Baarle Nassau een 

omzet wordt gerealiseerd rond de 500 miljoen 

euro per jaar. 

U zult zich afvragen hoe ik aan dit getal kom ? 

Van grondstof tot eind product de hele keten 

toeJevende^cU 

bedrijven, machines, gebouwen, banken, verzeke ~ 

ringen,belastingen en ga zo maar door. 

Zetten we dat allemaal op het spel? 

Het zijn gevaarlijke ontwikkelingen en ik doe 

dan ook een dringende oproep: 

Wend alle invloed aan in de politiek om dit 

niet te laten gebeuren. 

Ik vroeg me trouwens ook af waarom wil men 

dit nu koste® wat het kost doorzetten? 

Ik kom maar tot 1 conclusie : 



Er moeten rekeningen uit het verleenden i / ^ U c k * , 

worden verenend 

Een politieke afrekening, als men dit doet kom 

ik terug op mijn opening zin 

Respect. 

Politici die dit doen hebben geen respect. 

Niet voor elkaar en zeker niet voor de boeren. 

Dan wil ik nu het woord geven aan een paar 

ondernemers die vertellen wat deze plannen 

voor hun bedrijf zullen betekenen. 


